
Protokół Nr XI/15  
z obrad XI Sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński 

odbytej dnia 29 października  2015 r. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal o godzinie 10 00 otworzył obrady XI Sesji 
Rady Gminy Stargard Szczeciński i powitał wszystkich przybyłych.  
 
Ad.1. Sprawy regulaminowe  
 
Na podstawie listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu Przewodniczący Rady 
Gminy Edward Kosmal stwierdzi, że na stan  15 radnych obecnych było 15 radnych, co 
stanowiło quorum do prowadzenia prawomocnych obrad. 
Ponadto w sesji uczestniczyli:  
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski 
Sekretarz Gminy Danuta Żygadło  
Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska 
Radca Prawny Roman Janił ( w części obrad sesji) 
Komendant Straży Gminnej Beata Wilk 
oraz sołtysi zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik numer 2 oraz operator 
nagrywający obrady sesji i przedstawiciel prasy lokalnej. 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał porządek obrad XI sesji 
Rady Gminy Stargard Szczeciński.  
Protokół nr X/15 z obrad sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński odbytej w dniu 25 września  
2015 roku został przyjęty jednogłośnie ( 15 głosami za) bez odczytywania. 
Przewodniczący rady  po wcześniejszym odczytaniu  porządku obrad XI sesji Rady Gminy 
Stargard Szczeciński i wobec braku uwag poddał pod głosownie . 
 
W wyniku głosowania, Rada Gminy jednogłośnie tj. 15 głosami „za” przyjęła porządek obrad 
XI sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński w brzmieniu jak niżej i według tego porządku 
obradowała. 
 
1. Sprawy regulaminowe: 

- otwarcie obrad XI sesji Rady Gminy  
- stwierdzenie quorum  
- przyjęcie protokołu Nr X z obrad sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński odbytej w dniu 
   25 września  2015 r.   
- zatwierdzenie porządku obrad 

2.Interpelacje radnych 
3.Podjęcie uchwały  w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Grzędzice  
4.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „ Programu współpracy gminy Stargard 
Szczeciński zorganizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego w 2016 r. „  
5.Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2015 r.  
6.Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Stargardzie  
   Szczecińskim na kadencję 2016-2019  
7.Informacja o wykonaniu zadań w zakresie budowy i naprawy dróg oraz przygotowania do  
   zimy – wyjazd komisji w teren    
   Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu  
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8.Informacja Wójta Gminy o stanie mienia komunalnego 
   Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu  
9.Utrzymanie estetyki i czystości na terenie gminy oraz przegląd obiektów sportowych –  
   wyjazd komisji socjalno porządkowej i oświaty w teren  
   Opinia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 
10.Analiza sposobu windykacji długów należnych gminie za rok 2014 
     Opinia Komisji Rewizyjnej  
11.Informacja o wynikach przeprowadzonej kontroli w sprawie  zasadności i celowości  
     wydawania zezwoleń na usuwanie drzew i krzewów  
     Informację  przestawia Komisja Rewizyjna 
12.Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o złożonych oświadczeniach majątkowych  
13.Inforamcja Wójta Gminy o złożonych oświadczeniach majątkowych           
14.Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym 
15.Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym 
16.Odpowiedź na interpelację radnego: 
     - Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o odpowiedzi na interpelację radnego 

Macieja Lipki złożoną w dniu 25.09.2015 r. 
17.Wolne wnioski i zapytania  
18.Sprawy różne  
19.Ustalenie terminu następnej sesji  
20.Zamknięcie obrad sesji 
Ad.2 
Interpelacje nie zostały zgłoszone. 
 
Ad.3 
Podjęcie uchwały Nr XI/70/15 w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Grzędzice  
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały .  
 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami ”za”, 
„ przeciw” 0 i głosy ”wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XI/70/15 w sprawie nadania 
nazwy ulicy w miejscowości Grzędzice, która stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad.4 
Podjęcie uchwały Nr XI/71/15 w sprawie uchwalenia” Programu współpracy gminy 
Stargard Szczeciński z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego w 2016 r. „  
 Przewodniczący rady poinformował, że do tego projektu uchwały na posiedzeniu komisji 
rewizyjnej został zgłoszone uwagi formalne, które zostały naniesione do projektu uchwały i 
radni otrzymali w dniu dzisiejszym projekt tej uchwały z naniesionymi poprawkami 
formalnymi.  
Następnie przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały. 
Rada Gminy w obecności15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami ‘za”, 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę  Nr XI/71/15 w sprawie 
uchwalenia” Programu współpracy gminy Stargard Szczeciński z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2016 r. „ 
która stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
Ad.5 
Podjęcie uchwały Nr XI/72/15 w sprawie zmian budżetu gminy na 2015 r.   
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały. 
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Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania  11 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i  4 głosami „ wstrzymującymi się „0 – podjęła uchwałę Nr XI/72/15 w sprawie 
zmian budżetu gminy na 2015 r. , która stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Ad.6 
Podjęcie uchwały Nr XI/73/15 w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w 
Stargardzie Szczecińskim na kadencję 2016-2019   
 
Przewodniczący rady poinformował ,że wybór ławników zgodnie z przepisami ustawy – 
prawo o ustroju sądów powszechnych odbywa się w głosowaniu tajnym. Głosownie tajne 
przeprowadza wybrana z Rady Komisja Skrutacyjna z wyłonionym spośród siebie 
przewodniczącym. Komisja Skrutacyjna przed przystąpieniem do głosowania objaśnia sposób 
głosowania  i przeprowadza to głosowanie, wyczytując kolejno radnych z listy obecności. 
Przed głosowaniem Przewodnicząca zespołu do spraw opiniowania kandydatów na ławników 
przedstawia opinię. 
W pierwszej kolejności przystąpiono do zgłoszenia kandydatów na członków komisji 
skrutacyjnej i tak przewodniczący rady zaproponował, aby członkowie komisji rewizyjnej 
zostali kandydatami na członków komisji skrutacyjnej. 
Wobec braku zgłoszeń innych kandydatów została poprzez głosowanie rady zamknięta lista 
kandydatów, gdzie rada opowiedziała się  jednogłośnie tj. 15 głosami „za’  za zamknięciem 
listy kandydatów.  
Kandydaci na członków komisji skrutacyjnej wyrazili zgodę na pracę w komisji. 
Następnie przewodniczący rady zapytał, kto jest z radnych za tym, aby w skład komisji 
skrutacyjnej wchodziły  następujące osoby: 
1.Agnieszka Lenda  
2.Wiesława Kuśnierz 
3.Anna Góra  
 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania  15 głosami „za” 
przyjęła skład komisji skrutacyjnej jak wyżej. 
 
Po ukonstytuowaniu się  komisja skrutacyjna  przedstawiała się następująco: 
1.Agnieszka Lenda – przewodnicząca komisji 
2.Wiesława Kuśnierz  - członek komisji 
3.Anna Góra – członek komisji 
 
Następnie Przewodnicząca zespołu do spraw opiniowania kandydatów  na ławników 
odczytała protokół z posiedzenia zespołu w dniu 10 września 2015 r. wyrażający opinię , co 
do zgłoszonych kandydatów na ławników na potrzeby Sądu Rejonowego w Stargardzie 
Szczecińskim na kadencję 2016-2019 i dodatkowo przedstawiła kandydatów na ławników i 
poinformowała, że z otrzymanej informacji od Komendanta Wojewódzkiej Policji w 
Szczecinie wynika, że kandydaci na ławników nie figurują w Krajowym Systemie 
Informacyjnym Policji.     
 
Protokół z posiedzenia zespołu do spraw opiniowania kandydatów na ławników stanowi 
załącznik nr 6 do protokołu .  
Kolejno komisja skrutacyjna rozdała karty do głosowania , a przewodnicząca  tej komisji  
objaśniła radnym sposób głosowania., do którego radni uwag i pytań nie zgłosili.  
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Po zakończeniu głosowania  kolejno wyczytywani radni z listy obecności  podchodzili do 
urny i oddawali swój głos.   
Przewodniczący rady ogłosił 10 minutową przerwę niezbędną do sporządzenia protokołu z 
głosowania przez komisję skrutacyjną. 
Po zakończeniu przerwy przewodnicząca komisji skrutacyjnej Agnieszka Lenda odczytała 
protokół komisji skrutacyjnej wybranej na XI sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński w dniu 
29 października do przeprowadzenia głosowania tajnego celem wyboru przez Radę ławników 
na potrzeby Sądu Rejonowego w Stargardzie Szczecińskim. 
Z odczytanego protokołu wynikało to, że : 
- ławnikami do orzekania w sprawach rodzinnych wybrane zostały następujące osoby: 
   1.Ławniczak Lucyna 
   2.Misztela Barbara Grażyna  
   3.Wojciechowska Teresa 
- ławnikiem do orzekania z zakresu prawa pracy została wybrana  
   1. Sokołowska Karolina Antonina  
Protokół Komisji Skrutacyjnej wraz z kartami do głosowania stanowi załącznik nr 7 do 
protokołu. 
 Następnie przewodniczący rady odczytał projekt uchwały Nr XI/73/15 w sprawie wyboru 
ławników do Sądu Rejonowego w Stargardzie Szczecińskim na kadencję 2016-2019  i poddał 
pod głosowanie. 
 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i głosy” wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XI/73/15 w sprawie wyboru 
ławników do Sądu Rejonowego w Stargardzie Szczecińskim na kadencję 2016-2019, która 
stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
Ad.7  
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek 
odczytała protokół z wyjazdu Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu z dnia 26 
października 2015 r. na teren gminy w celu oceny dróg pod kątem przygotowania do zimy 
oraz lustracji trwających inwestycji w zakresie przebudowy dróg i chodników, wykazanych w 
przedłożonej komisji informacji.  
Protokół stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu wraz z informacją o wykonaniu 
zadań w zakresie budowy, przebudowy i naprawy dróg oraz przygotowania do zimy. 
Radny Jarosław Kornet zabierając głos powiedział, że w protokole z poprzedniego wyjazdu 
komisji był zapis dotyczący remontu drogi gminnej w Poczerninie z uwagi na zły stan 
techniczny, a w protokole obecnym nie ma zapisu odnośnie tej drogi i dlatego radny poprosił 
o uzupełnienie  protokołu o remont   tej drogi , a  w szczególności  dwóch odcinków tj. od 
sklepu do krzyżówki przy kościele i na samym wyjeździe od strony Rogowa z uwagi na 
bardzo zły stan techniczny tej drogi. 
Przewodnicząca komisji odpowiedziała, że komisja pracowała na podstawie poprzedniego 
protokołu z wyjazdu na drogi i sprawdzała, czy zostały wykonane  prace , które wynikały z 
zapisu poprzedniego protokołu.   
Radna Agnieszka Lenda zapytała czy te drogi zostaną ujęte do remontu, czy tylko komisja 
dokonała przeglądu. 
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Przewodnicząca komisji odpowiedziała , że będzie opracowany harmonogram napraw dróg 
przez kierownika Pana Marka Dłużewskiego. 
Rana Wiesława Kuśnierz zapytała o drogę Małkocin-Grabowo gdzie z protokołu wynika ,że 
została w całości zrobiona , i tutaj radna przedstawiła przebieg drogi zgodnie  z uchwałą i 
zaproponowała, aby przy następnym wyjeździe wskazaną  drogę ująć do przeglądu. 
 
Przewodnicząca komisji odpowiedziała, że został wyremontowany tylko pewien odcinek tej 
drogi, a nie cała droga. 
Radny Mariusz Sikorski poinformował ,.że według wyjaśnień  Kierownika Referatu Pana 
Marka Dłużewskiego był robiony odcinek drogi od strony Grabowa w kierunku Małkocina , a 
w  roku przyszłym odcinek drogi od strony Małkocina . 
Radny Jarosław Kornet odnosząc się do wykonanego odcina drogi Małkocin –Grabowo 
zwrócił uwagę, iż użyty materiał  tj . tłuczeń do remontu tej drogi zdaniem radnego i 
członków komisji socjalnej  jest bardzo gruby i wierzchnia warstwa powinna być drobniejsza,  
zgodnie z normą.  
Radny Janusz Łojko – poprosił o ujęcie w protokole komisji  łącznika drogi  powiatowej 
1700Z tj. między Małkocinem a ulicą Morską ,ponieważ droga ta wymaga modernizacji jak 
również radny poruszył problem dotyczący zarastania tej drogi poprzez rosnące drzewa i 
krzewy i zaproponował rozwiązanie w postaci wału przy drodze.  
Przewodnicząca komisji odpowiedziała, że nie może dopisać tej drogi i wyjaśniła dlaczego, 
zaznaczając, że jest to droga powiatowa. 
Wójt Gminy  dodatkowo wyjaśnił, że zostało zapisane zgłoszenie tej drogi przez radnego w 
protokole z sesji. 
Następnie wójt poinformował, że potrzeby w zakresie remontu wszystkich dróg szczegółowo 
zostały zapisane  i zweryfikowane w terenie  i nie starczy budżetu na te wszystkie remonty 
dlatego należy wybrać te najbardziej pilne, a wyjazdy komisji pozwoliły wójtowi łatwiej coś 
zaproponować. 
Ponadto wójt poinformował, iż radni po sesji otrzymają „ Informację dotyczącą prowadzenia 
akcji zimowej na terenie Gminy Stargard Szczeciński w sezonie zimowym 2015/2016 „  jako 
uzupełnienie  wcześniejszej informacji. 
Ad.8 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek 
przedstawiła opinię komisji odnośnie informacji Wójta Gminy o stanie mienia komunalnego, 
a mianowicie:  
Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu na posiedzeniu w dniu 26 października 
2015 r. przeanalizowała przygotowaną przez Wójta Gminy informację o stanie mienia 
komunalnego. Komisja informację przyjęła.  
Radni uwag i pytań do w/w informacji nie zgłosili. 
Ad.9 
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet przedstawił 
opinię komisji  w sprawie  wyjazdu komisji na teren gminy   w celu sprawdzenia estetyki i 
czystości jak również dokonanie  przeglądu obiektów sportowych, a mianowicie:  
Komisja Socjalno Porządkowa i Oświaty w dniu 27 października 2015 r. zgodnie z ustalonym 
harmonogramem udała się do miejscowości Klępino, Małkocin oraz Grabowo. Komisja 
powiedział radny  stwierdziła,  że estetyka i czystość w tych miejscowościach jest na dobrym 
poziomie. Ponadto jak powiedział przewodniczący,  komisja dokonała również przeglądu 
obiektów sportowych w tych miejscowościach i stwierdziła, że są w dobrym stanie poza 
boiskiem w Grabowie, które jest zaniedbane. 
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Komisja w miejscowości Grabowo stwierdziła liczne ubytki w tynku elewacji świetlicy 
wiejskiej  oraz problem z pełnym otwarciem furtki w ogrodzeniu terenu świetlicy.  
 
Radni uwag i pytań nie zgłosili. 
 
Ad.10 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda przedstawiła opinię komisji odnośnie 
tematu dotyczącego sposobu windykacji długów należnych gminie za rok 2014 w brzmieniu 
jak niżej:  
  
Na posiedzeniu komisji w dniu 28 października 2015 r. Skarbnik Gminy przedstawiła 
informację dotyczącą sposobu windykacji długów  należnych gminie za 2014 r. 
Komisja po przeanalizowaniu informacji uwag nie zgłosiła, a tym samym informację przyjęła. 
 
Radni uwag i pytań nie zgłosili. 
 
Ad.11  
 
Radna Anna Góra jako członek komisji rewizyjnej i osoba dokonująca kontroli omówiła 
protokół z kontroli problemowej przeprowadzonej w  Referacie Gospodarki 
Nieruchomościami i Rolnictwa w dniach 28.09.2015  i 02.10.2015 r. , gdzie  zakres kontroli 
obejmował zezwolenia na usunięcie drzew i krzewów w 2014 r. pod kątem zasadności i 
celowości i zmiana przepisów regulujących usuwanie drzew i krzewów.  
Radna Anna Góra korzystając z protokołu odczytała stan faktyczny i powiedziała, że nie 
stwierdzono nieprawidłowości. Poinformowała również  o zmianie przepisów  z dniem 
28.08.2015 r. tj. ustawy o ochronie przyrody i rozdała radnym wzór nowego wniosku o 
wydanie zezwolenia na usunięcie drzew lub krzewów. 
Wiesława Kuśnierz będąca drugą osobą dokonującą kontroli uzupełniła wypowiedź radnej 
Anny Góry, informując o ważniejszych  zmianach, które  zostały wprowadzone do ustawy o 
ochronie przyrody i tak np. nowy wzór wniosku,  zmiana kryterium usuwania drzew- gdzie 
nie będzie się liczyć letność ,a grubość  pnia drzewa , nie trzeba będzie zgody  na wycinkę  
krzewów, drzewa owocowe bez ograniczeń , inny sposób naliczania kar, za wycinkę drzew 
odpowiada właściciel posesji i jeszcze inne, zgodnie ze zmianą.   
 
Ad.12 
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal przedstawił informację o złożonych 
oświadczeniach majątkowych radnych Rady Gminy Stargard Szczeciński i zaznaczył, że 
każdy może zapoznać się z uwagami zgłoszonymi przez Naczelnika Urzędu Skarbowego w 
Stargardzie Szczecińskim do złożonych oświadczeń majątkowych. 
Informacja stanowi załącznik nr  10 do protokołu.  
Ponadto przewodnicząc odczytał pisma Zachodniopomorskiego Urzędu Wojewódzkiego w 
Szczecinie w sprawie analizy świadczeń majątkowych złożonych przez Wójta Gminy 
Kazimierza Szarżanowicza i Przewodniczącego Rady Gminy Edwarda Kosmala. 
 
Ad.13 
 Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz odczytał informację o złożonych oświadczeniach 
majątkowych przez osoby obowiązane do złożenia takiego oświadczenia.  
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Informacja stanowi załącznik nr 11 do protokołu . 
Ad.14 
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz poinformował, że informację dotyczącą wykonywania 
zadań przez gminę w okresie międzysesyjnym przedłożył radnym, a dodatkowo 
poinformował w jakich spotkaniach czy uroczystościach uczestniczył sam wójt lub zastępca 
wójta i tak:  
-   7.09.2015 r. -  Strzyżno – zebranie wiejskie, 
-  21.09.2015 r. spotkanie w Szkole Podstawowej  w Pęzinie z rodzicami w sprawie dowozu  
    uczniów, 
- 20.09.2015 r.  Szkoła Podstawowa Małkocin-  III Gminny Turniej Lekkoatletyczny szkól  
                   podstawowych, 
- 01.10.2015 r.  spotkanie z dyrektorami szkół gminy Stargard Szczeciński, 
-13.10.2015 r. Gimnazjum  Gminy Stargad – pasowanie gimnazjalistów klas I i obchody  
                       Święta Edukacji Narodowej , 
- 13.10.2015 r. spotkanie wójtów, burmistrzów,  
- 14.10.2015 r. Strachocin – jubileusz  70 - lecia Szkoły Podstawowej oraz Święto Edukacji 
                         Narodowej, 
-17.10.2015 r. spotkanie w sołectwie Koszewo z likwidatorem spółdzielni mieszkaniowej, 
- 22.10.2015 r.  Widuchowa - spotkanie Związku Gmin Dolna Odra, 
- 23.10.2015 r.  Chojna – Walne Zgromadzenie Związku Gmin Dolna Odra, 
-23.10.2015 r.  Szkoła Podstawowa Sowno - ślubowanie uczniów klas pierwszych, 
- 27.10.2015 r. Szkoła Podstawowa Grzędzice- pasowanie przedszkolaków. 
Przedłożona przez Wójta Gminy informacja przedstawiała się w brzmieniu jak niżej : 
REFERAT FINANSOWY 

 
I.  Zarządzenie Nr 188/15 Wójta Gminy Stargard Szczeciński z dnia 28 września 2015 r.  

w sprawie zmian budżetu gminy na 2015 r. oraz ustalenia układu wykonawczego do 
zmian budżetu gminy. 
Zmniejszenie dochodów i wydatków budżetowych o kwotę 456,90 zł  z tytułu dotacji 
celowej z budżetu państwa na realizację zadań zleconych w dziale 852 – Pomoc 
społeczna, rozdział 85215 – Dodatki mieszkaniowe. 
Zwiększenie dochodów i wydatków budżetowych o kwotę 120 684,00 zł z tytułu 
dotacji celowych         z budżetu państwa z tego: 
1. na realizację zadań własnych w kwocie 82 857,00 zł w dziale: 

a) 801 – Oświata i wychowanie, rozdział 80101 – Szkoły podstawowe - 
zwiększenie dochodów i wydatków o 6 770,00 zł 

b) 852 – Pomoc społeczna, rozdział 85214 – Zasiłki i pomoc w naturze oraz 
składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe – zwiększenie dochodów i 
wydatków o 60 315,00 zł 

c) 852 – Pomoc społeczna, rozdział 85216 – Zasiłki stałe – zwiększenie 
dochodów i wydatków o 15 772,00 zł 

2. na realizację zadań zleconych w kwocie 37 827,00 zł w działach: 
a) 751 – Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli i ochrony 

prawa oraz sądownictwa, rozdział 75108 – Wybory do Sejmu i Senatu - 
zwiększenie dochodów i wydatków o 14 079,00 zł 

b) 852 – Pomoc społeczna, rozdział 85213 – Składki na ubezpieczenie zdrowotne 
opłacane za osoby pobierające niektóre świadczenia z pomocy społecznej, 
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c) niektóre świadczenia rodzinne oraz za osoby uczestniczące w zajęciach w 

centrum integracji społecznej – zwiększenie dochodów i wydatków o 
23 748,00 zł. 

Zmiany dochodów spowodowały zmiany w planie finansowym Urzędu Gminy.  
Zmiany wydatków spowodowały zmiany w planach finansowych: Urzędu Gminy, 
szkól podstawowych   i  Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

II.  Zarządzenie Nr 190/15 Wójta Gminy Stargard Szczeciński z dnia 30 września 2015 r.  
w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 r. oraz zmian w układzie wykonawczym. 
Zmiany w wydatkach budżetowych polegające na zmniejszeniu i jednoczesnym 
zwiększeniu wydatków o kwotę 44 176,76 zł: 
1. na realizację zadań własnych o kwotę 43 774,00 zł w dziale: 

• 400 - Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę 
(dostarczanie ciepła):  ± 40,00 zł 

• 600 – Transport i łączność (pozostała działalność):  ± 1 500,00 zł 
• 710 - Działalność usługowa (plany zagospodarowania przestrzennego):  ± 

108,00 zł 
• 750 – Administracja publiczna (pozostała działalność): ± 70,00 zł 
• 754 - Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa (straż gminna): ± 

10,00 zł 
• 801 – Oświata i wychowanie (szkoły podstawowe, dokształcanie i 

doskonalenie nauczycieli):   ± 25 071,00 zł 
• 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska (gospodarka ściekowa i 

ochrona wód):  ± 1 100,00 zł 
• 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego (domy i ośrodki kultury, 
świetlice                    i kluby):  ± 775,00 zł 

• 926 - Kultura fizyczna (obiekty sportowe): ± 15 100,00 zł 
2. na realizację zadań zleconych o kwotę 402,76 zł w dziale: 

• 750 – Administracja publiczna (urzędy wojewódzkie): ± 0,20 zł 

• 751 - Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli i ochrony 
prawa oraz sądownictwa (referendum): ± 402,56 zł 

Zmiany wydatków spowodowały zmiany w planach finansowych Urzędu Gminy i 
szkołach podstawowych. 

III.  Zarządzenie Nr 202/15 Wójta Gminy Stargard Szczeciński z dnia 20 października 
2015 r. w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 r. oraz zmian w układzie 
wykonawczym. 
Zmiany w wydatkach budżetowych polegające na zmniejszeniu i jednoczesnym 
zwiększeniu wydatków związanych z zadaniami własnymi  o kwotę 27 094 zł w 
działach: 

• 400 - Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę 
(dostarczanie ciepła):  ± 22 zł 

• 710 - Działalność usługowa (plany zagospodarowania przestrzennego):  ± 400 
zł 
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• 801 – Oświata i wychowanie (szkoły podstawowe, dowożenie uczniów, 
zespoły obsługi ekonomiczno-administracyjnej szkół, dokształcanie i 
doskonalenie nauczycieli, pozostała działalność):   ± 10 021 zł 

• 852 – Pomoc społeczna (domy pomocy społecznej, wspieranie rodziny, 
świadczenia rodzinne, świadczenia z funduszu alimentacyjnego oraz składki na 
ubezpieczenia emerytalne i rentowe z ubezpieczenia społecznego): ± 15 488 zł 

• 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska (pozostała działalność):  ± 
500 zł 

• 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego (domy i ośrodki kultury, 
świetlice i kluby):  ± 663 zł 

Zmiany wydatków spowodowały zmiany w planach finansowych: Urzędu Gminy, 
szkołach podstawowych, Ośrodka Administracyjnego Szkół oraz Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej. 

IV.  Zarządzenie Nr 206/15 Wójta Gminy Stargard Szczeciński z dnia 23 października 
2015 r. w sprawie zmian budżetu gminy na 2015 r. oraz ustalenia układu 
wykonawczego do zmian budżetu gminy. 
Zmniejszenie dochodów i wydatków budżetowych o kwotę 824,98 zł  z tytułu dotacji 
celowej                z budżetu państwa na realizację zadań zleconych w dziale 801 - 
Oświata i wychowanie, rozdział 80110 – Gimnazja. 
Zwiększenie dochodów i wydatków budżetowych o kwotę 961 846,13 zł z tytułu 
dotacji celowych z budżetu państwa z tego: 
1. na realizację zadań własnych w kwocie 124 906,00 zł w dziale: 

a) 852 – Pomoc społeczna, rozdział 85216 – Zasiłki stałe – zwiększenie 
dochodów i wydatków o 23 265,00 zł 

b) 852 - Pomoc społeczna, rozdział 85219 – Ośrodki pomocy społecznej – 
zwiększenie dochodów i wydatków o 20 358,00 zł 

c) 852 – Pomoc społeczna, rozdział 85295 – Pozostała działalność – zwiększenie 
dochodów i wydatków o 1 590,00 zł 

d) 854 – Edukacyjna opieka wychowawcza, rozdziała 85415 - Pomoc materialna 
dla uczniów – zwiększenie dochodów  i wydatków o 79 693,00 zł  

2. na realizację zadań zleconych w kwocie 836 940,13 zł w działach: 
a) 010 – Rolnictwo i łowiectwo, rozdział 01095 – Pozostała działalność – 

zwiększenie dochodów i wydatków o 380 095,19 zł 
b) 751 – Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli i ochrony 

prawa oraz sądownictwa, rozdział 75108 – Wybory do Sejmu i Senatu - 
zwiększenie dochodów i wydatków o 11 960,00 zł 

c) 801 – Oświata i wychowanie, rozdział 80101 – Szkoły podstawowe - 
zwiększenie dochodów i wydatków o 884,94 zł 

d) 852 – Pomoc społeczna, rozdział 85212 – Świadczenia rodzinne, świadczenie z 
funduszu alimentacyjnego oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe 
z ubezpieczenia społecznego – zwiększenie dochodów i wydatków o 
444 000,00 zł. 

Zmiany dochodów spowodowały zmiany w planie finansowym Urzędu Gminy.  
Zmiany wydatków spowodowały zmiany w planach finansowych: Urzędu Gminy,  
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szkół podstawowych, gimnazjum, Ośrodka Administracyjnego Szkół i  Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej. 

REFERAT PLANOWANIA PRZESTRZENNEGO 
 
1. Wydano: 
− 21 decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu, w tym: 

- zmian 1 decyzji,  
- 19 decyzji na budowę budynków mieszkalnych jednorodzinnych, 
- 2 decyzje na budowę budynków usługowych (warsztat samochodowy, basen); 

− 5 postanowień w sprawie zaopiniowania zgodności wstępnego projektu podziału 
nieruchomości z ustaleniami miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego; 

2. Zakończenie wyłożenia do publicznego wglądu projektu zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego w obrębie Święte; do 6 listopada br. można składać 
uwagi do ustaleń projektu zmiany planu;  

3. Przekazanie Wojewodzie Zachodniopomorskiemu uchwały w sprawie przyjęcia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w obrębie Grzędzice, wraz 
z  dokumentacją prac planistycznych, w celu oceny zgodności z przepisami prawnymi 
i  skierowania uchwały do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Zachodniopomorskiego;  

4. Udzielenie, w oparciu o Regulamin udzielania zamówień do 30 000 euro w Urzędzie 
Gminy Stargard Szczeciński, zamówienia publicznego na sporządzenie projektu 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w obrębie Golczewo dla obszaru 
wyznaczonego w studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania jako tereny 
przemysłowo-składowe; wykonanie zamówienia powierzono wybranemu w wyniku 
przeprowadzonego postępowania wykonawcy: SoftGIS spółka cywilna Radosław Jończak 
i Agnieszka Calik-Jończak z  siedzibą we Wrocławiu, przy ul. Mulickiej 6/14; 
wynagrodzenie wykonawcy wyniesie 29 520 zł; termin wykonania do 20 listopada 2017 r.   

 
REFERAT GOSPODARKI KOMUNALNEJ I INWESTYCJI 
1. Zadania wykonane. 
  
1) Naprawa, pokrycie dachu i likwidacja zacieków w pomieszczeniu Ośrodka Zdrowia w  
Pęzinie.  
2) Zakup siatki na naprawę ogrodzenia placu zabaw w Świętem. 
3) Naprawa urządzeń (w tym wymianę elementów uszkodzonych) placu zabaw w Sownie,   
oraz placu zabaw w Koszewku. 
4) Doposażenie wiaty grilowej i terenu placu zabaw w Kurcewie. 
5) Naprawa wraz z wymianą zdewastowanej szafki ZPK przy boisku w Koszewie. 
6) Wykonanie i montaż wiat do miejscowości Sowno. 
7)Opracowano operaty wodnoprawne dla potrzeb odprowadzenia wód opadowych z 
odcinków dróg będących własnością gminy w miejscowościach Witkowo Drugie, Kurcewo, 
Klępino.  
8) Remont cząstkowy dróg wewnętrznych w Sownie  w Grabowie i w Poczerninie . 
 
2. Postępowania o udzielenie zamówienia publicznego 
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1) Opracowanie dokumentacji projektowo- kosztorysowej przebudowy drogi wewnętrznej 
zlokalizowanej na działce  nr geod. 59  w miejscowości Ulikowo. 
W prowadzonym postępowaniu wpłynęła jedna oferta. Najkorzystniejszą jedyną ofertę złożył   
Usługi Roman Kaczmarek prowadzący działalność gospodarczą pod nazwą Usługi 
Projektowo- Budowlane Roman Kaczmarek, ul. Powstańców Warszawy 3C/10, 73-110 
Stargard Szczeciński.  
Wartość umowy 5850,00 zł brutto. 
Postępowanie prowadzone w oparciu o Regulamin Udzielania zamówień do 30 000 euro w 
Urzędzie Gminy Stargard Szczeciński.  
2) Wykonanie i montaż 2 wiat drewnianych i 8 ławostołów w miejscowości Witkowo Drugie. 
Umowę podpisano dnia 29.09.2015 roku z Adamem Taube prowadzącym działalność 
gospodarcza pod nazwą Zakład Stolarski Adam Taube z siedziba Kolin 39, 73-115 Dolice. 
Wartość umowy 20 000,00 zł brutto. 
Postępowanie prowadzone w oparciu o Regulamin Udzielania zamówień do 30 000 euro w 
Urzędzie Gminy Stargard Szczeciński.  
3) Przebudowa dróg wewnętrznych w Małkocinie na działce nr 742 i nr 755.  
Umowę podpisano dnia 02.10.2015 roku z firmą Rebudrog Sp. z o.o., Rębusz, 73-240 
Bierzwnik 
Wartość umowy 261 323,30 zł brutto. 
Przetarg prowadzony w oparciu o Ustawę z dnia 29 stycznia 2004 r. - Prawo zamówień 
publicznych. 
4) Pełnienie funkcji inspektora nadzoru dla zadania. Przebudowa dróg wewnętrznych w 
Małkocinie na działce nr 742 i nr 755. 
Umowę podpisano dnia 02.10.2015 roku Wojciechem Józwą prowadzącym działalność 
gospodarczą pod nazwą Wojciech Józwa Usługi Projektowo- Budowlane z siedzibą ul. 
Bolesława Chrobrego 5 c lok 2, 73-110 Stargard Szczeciński. 
Wartość umowy 3 919,84 zł brutto. 
Postępowanie prowadzone w oparciu o Regulamin Udzielania zamówień do 30 000 euro w 
Urzędzie Gminy Stargard Szczeciński.  
5) Opracowanie dokumentacji projektowo - kosztorysowej rozbudowy i przebudowy szkoły 
podstawowej wraz z dobudową sali gimnastycznej i zagospodarowaniem terenu w 
miejscowości Sowno.   
W postępowaniu przetargowym złożono 8 ofert.  
Umowę podpisano dnia 27.10.2015 roku z Panem Wojciechem Jędrzejczykiem prowadzącym 
działalność gospodarczą pod nazwą Przedsiębiorstwo Produkcyjno – Usługowo- Handlowe 
Vitaro Jędrzejczyk Wojciech z siedzibą Dziepółć 3, 97-500 Radomsko. 
Wartość umowy 116 850,00 zł brutto. 
Przetarg prowadzony w oparciu o Ustawę z dnia 29 stycznia 2004 r. - Prawo zamówień 
publicznych. 
6) Prowadzenie akcji zimowej na terenie Gminy Stargard Szczeciński w sezonie zimowym 
2015/2016. 
Do terminu składania ofert tj. do dnia 22.10.2015 roku wpłynęły 3 oferty. 
a) Usługi Budowlane ”Grunt” Piotr Pigulski, Brudzewice 1 a, 73-131 Pęzino. 
Cześć I zamówienia: 
Cena ofertowa brutto za godzinę pracy ludzi i sprzętu wg standardu 5 utrzymania zimowego 
dróg: 
- Rejon 1- 116,85 zł 
- Rejon 2- 123,00 zł 
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- Rejon 3- 116,85 zł 
- Rejon 4- 116,85 zł 
- Rejon 5- 116,85 zł 
b) Gospodarstwo Rolne Kłoda Roman, Trzebiatów 13, 73-131 Pęzino. 
Cześć I zamówienia: 
Cena ofertowa brutto za godzinę pracy ludzi i sprzętu wg standardu 5 utrzymania zimowego 
dróg: 
- Rejon 3- 150,00 zł 
Cześć II zamówienia: 
Cena ofertowa brutto za godzinę pracy ludzi i sprzętu wg standardu 3 utrzymania zimowego 
dróg- 
280,00 zł. 
c) Przedsiębiorstwo Budowlano- Transportowe Arbet Arkadiusz Żygadło, Grzędzice ul. 
Akacjowa 2, 73-110 Stargard Szczeciński. 
Cześć I zamówienia: 
Cena ofertowa brutto za godzinę pracy ludzi i sprzętu wg standardu 5 utrzymania zimowego 
dróg: 
- Rejon 2- 98,00 zł 
- Rejon 5- 98,00 zł 
Cześć II zamówienia: 
Cena ofertowa brutto za godzinę pracy ludzi i sprzętu wg standardu 3 utrzymania zimowego 
dróg-410,40 zł. 
Postępowanie prowadzone w oparciu o Regulamin Udzielania zamówień do 30 000 euro w 
Urzędzie Gminy Stargard Szczeciński.  
7) Wykonanie robót budowlanych obiektów mostowych: 
Część I: Remont mostu przez rzekę Małą Inę w miejscowości Witkowo. 
Część II: Remont kładki nad rzeką Ina w miejscowości Rogowo.  
Do terminu składania ofert tj. do dnia 12.10.2015 roku złożono 2 oferty. Dnia 21.10.2015 
roku, podpisano umowę z firmą Kowal Filip Pietrusewicz, ul. Ruda 9/1, 70-733 Szczecin na 
remont mostu przez rzekę Małą Inę w miejscowości Witkowo. Wartość umowy 43 763,15 zł 
brutto. 
8) Rozbudowa oświetlenia drogowego w miejscowości Kiczarowo od działki nr 114/1 (od 
ostatniego słupa oświetleniowego zlokalizowanego na wysokości działki 114/1) do działki o 
nr geod. 119 obręb Kiczarowo (do zabudowań ostatniego budynku).  
Termin składania ofert do dnia 30.10.2015 roku. 
9) Wykonanie remontu przepustu Ø 400 w drodze wewnętrznej w miejscowości Poczernin. 
Umowę zawarto w dniu 27.10.2015 roku z P. Kasjan Nowak prowadzącym działalność 
gospodarczą pod nazwą „Melior Nowak Kasjan z siedzibą ul. Warzywna 18 A, 73-110 
Stargard Szczeciński. 
Wartość umowy 6 087,11 zł brutto. 
Postępowanie prowadzone w oparciu o Regulamin Udzielania zamówień do 30 000 euro w 
Urzędzie Gminy Stargard Szczeciński.  
 
REFERAT GOSPODARKI NIERUCHOMO ŚCIAMI 

  
1 Wydano 7 decyzji zatwierdzających projekty podziału nieruchomości . 
2 Zawarto kolejną umowę dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

oznaczonej jako działka numer 148/7 o pow. 0,1203 ha, położona w obrębie Grabowo (na 
okres do 19.10.2015 r.), czynsz miesięczny w wysokości 30,00 zł,  
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3 Zawarto umowę dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy oznaczonej jako 

działka numer 32/9 (część) o pow. 180 m2, położona w obrębie Lipnik (na okres do 
31.12.2017 r.), czynsz miesięczny w wysokości 75,00 zł, powiększony o podatek VAT,  

4 Zgodnie z art. 7 ustawy z dnia 11 kwietnia 2003 r. o kształtowaniu ustroju rolnego 
poświadczono 2 oświadczenia o łącznej powierzchni użytków rolnych wchodzących 
w skład gospodarstwa oraz 2 oświadczenia o osobistym prowadzeniu gospodarstwa 
rolnego. 

5 Wydano 12 zaświadczeń o prowadzeniu i posiadaniu gospodarstw rolnych, położonych na 
terenie gminy.. 

6 Wydano 10 decyzji na usunięcie drzew.. 
7 Wydano 18 decyzji umarzających postępowanie w sprawie ustalenia opłaty adiacenckiej 

z tytułu wzrostu wartości nieruchomości w związku z jej podziałem, z uwagi na fakt, iż 
prowadzone postępowanie stało się bezprzedmiotowe (brak wzrostu wartości 
nieruchomości po podziale). 

8 Wydano 45 decyzji ustalających opłatę adiacencką z tytułu wzrostu wartości 
nieruchomości w związku z jej podziałem na kwotę 38 550,00 zł. 

9 W miesiącu wrześniu 2015 r., wydano ogółem 141 decyzji , w tym: 135 przyznających 
producentom rolnym zwrot podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego 
wykorzystywanego do produkcji rolnej, 5 odmawiających zwrotu podatku akcyzowego, 
oraz 1 umarzającą postępowanie ww. sprawie. 

10 W dniu 22.10.2015 r. zawarto umowę notarialną Rep. A Nr 3044/2015 stanowiącą umowę 
ustanowienia na nieruchomościach stanowiących działki drogowe   położonych w obrębie 
Kiczarowo, Klępino,  Strachocin, Sułkowo i Ulikowo, odpłatnie na czas nieoznaczony 
służebności przesyłu na rzecz spółki pod firmą: Enea Operator Sp. z o.o. z siedzibą w 
Poznaniu przy ul. Strzeszyńskiej 58 lub następców prawnych tej Spółki. Służebność 
ustanowiona w związku z przebudową elektroenergetycznej linii 110 kV relacji 
Morzyczyn-Stargard Wschód – Dolice – Choszczno – Krzęcin – Dobiegniew - Drawski 
Młyn. Wynagrodzenie z tytułu ustanowienia służebności ustalono na łączną kwotę brutto 
34 235,61 zł, w tym podatek VAT 23%. 

11 W dniu 28.09.2015 r. zawarto umowę notarialną Rep. A Nr 5858/2015 stanowiącą umowę 
sprzedaży na rzecz Gminy Stargard Szczeciński nieruchomości gruntowej 
niezabudowanej oznaczonej w ewidencji jako działka nr 374/2 o powierzchni 0,1172 ha, 
położonej w obrębie Skalin, gmina Stargard Szczeciński na której została zlokalizowana 
tłocznia ścieków wraz z niezbędną infrastrukturą techniczną, w ramach budowy sieci 
wodociągowej i systemu kanalizacji sanitarnej zlewni Jeziora Miedwie – System Stargard 
Szczeciński, ciąg 1A Wierzchląd-Skalin-Golczewo wraz z likwidacją oczyszczalni 
ścieków.  Cena nabycia nieruchomości – brutto 57 500,00 zł. 

12 W dniu 28.09.2015 r. zawarto umowę notarialną Rep. A Nr 5852/2015 stanowiącą 
oświadczenie o ustanowieniu służebności przesyłu, dotyczącą ustanowienia na 
nieruchomości oznaczonej numerem działki 272, obręb Skalin na rzecz Gminy Stargard 
Szczeciński oraz Wodociągi Zachodniopomorskie Sp. z o.o. z siedzibą Goleniowie oraz 
ich następców prawnych za jednorazowym wynagrodzeniem, nieograniczonej w czasie 
służebności przesyłu, na której została zlokalizowana studnia kanalizacyjna wraz z 
niezbędną infrastrukturą techniczną, w ramach budowy sieci wodociągowej i systemu 
kanalizacji sanitarnej zlewni Jeziora Miedwie – System Stargard Szczeciński, ciąg 1A  
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13 Wierzchląd-Skalin-Golczewo wraz z likwidacją oczyszczalni ścieków. Wynagrodzenie z 

tytułu ustanowienia służebności przesyłu ustalono na kwotę 1 045,00 zł. 
Radny Mariusz Sikorski odnosząc się do informacji zapytał wójta w związku z podpisaną 
umową na opracowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej rozbudowy i przebudowy 
Szkoły Podstawowej w Sownie, kiedy umowa mówi, że otrzymamy opracowanie. 
Odpowiedzi udzieliła Skarbnik informując, że będzie to prawdopodobnie koniec listopada i 
przypomniała ,że termin zapłaty w nowym roku .  
Ad.15 
Przewodniczący rady poinformował, że wpłynęła odpowiedź na ręce Przewodniczącego Rady 
Gminy od Komendanta Wojewódzkiego Policji  w Szczecinie odnośnie wydania opinii w 
sprawie planowanej likwidacji Straży Gminnej i tutaj przewodniczący odczytał całe 
brzmienie pisma. 
Ponadto Przewodniczący poinformował, że zwrócił się z zapytaniem do Wójta Gminy w 
sprawie działań gminy związanych z opieką przedszkolną wynikającą ze zmiany ustawy o 
systemie oświaty,  ksero odpowiedźi otrzymali również radni i będziemy to rozważać- dodał 
przewodniczący.  
 
Ad..16 
 
Przewodniczący Rady Gminy powiedział ,że na dzisiejszej sesji gościmy Komendanta Straży 
Gminnej panią Beatę Wilk i w związku z tym ,że mamy odpowiedź na interpelację i 
sprawozdanie z funkcjonowania straży gminnej i dodatkową informację  do odpowiedzi –
ksero tych dokumentów otrzymali wszyscy radni.  Następnie przewodniczący poprosił  
radnego Macieja Lipkę jako tego, który składał interpelację o ustosunkowanie się  do 
otrzymanej odpowiedzi. 
Radny Maciej Lipka poinformował, że odpowiedź otrzymał w dwóch częściach, a ostatnią 28 
października 2015 r. i stwierdził, że otrzymana odpowiedź na złożoną interpelację jest 
wyczerpująca. 
Wójt Gminy powiedział o zaistniałym nieporozumieniu, iż sprawozdanie z działalności straży 
nie było odpowiedzią na interpelację i za to nieporozumienie przeprosił. . 
Radny Jarosław Kornet zabierając głos powiedział, że zgadza się z opinią Komendanta 
Głównego Policji , iż ważnym elementem jest utrzymanie porządku na terenie gminy i straż 
jest potrzebna do innych spraw porządkowych .Osobiście uważam powiedział radny , że straż 
w  gminie jest potrzebna jako element utrzymania porządku na terenie gminy . Dodatkowo 
radny  poinformował, iż z chwilą kiedy przestały funkcjonować radary to użytkownicy dróg 
zaczęli szybciej jeździć, wiedząc ,że został wycofany sprzęt. 
Radny Janusz Łojko zabierając głos powiedział o zatrudnieniu jakie było w straży gminnej , a 
następnie zapytał wójta odnośnie ograniczenia liczby strażników tj. do jakiego momentu 
możemy się zniżyć , aby funkcjonowała straż . 
Wójt Gminy odpowiedział ,że to minimum to jest Komendant i strażnik.  
Radny Janusz Łojko powiedział, czy te minimum wystarczy i jakie byłby koszty 
funkcjonowania tej straży ( utrzymanie tych strażników, szkolenia , itp.)  
Wójt Gminy odpowiedział ,że są to na pewno koszty, a biorąc pod uwagę wielkość gmin i jej 
obszar  to dwie osoby byłoby za mało, czy na więcej gminę będzie stać trzeba będzie 
dyskutować.  
Radny Mariusz Sikorski  powiedział ,że odnosząc się do wcześniejszej  wypowiedzi kolegi to 
uważa,  że radny pytał o to,  czy byłaby możliwość przygotowania programu, jak by 
wyglądały koszty utrzymania   dwóch strażnikach , jeżeli byłaby mowa o likwidacji straży.  
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Radny Józef Tracz powiedział ,że ma pytanie do Pani Skarbnik w związku z odpowiedzią  na 
interpelacją i jest to  załącznik nr 4 zawierający dwie tabele jedna tabela dotyczyła 
zestawienia kosztów straży gminnej natomiast druga należności z tytułu wystawionych  
mandatów przez straż gminną i odnosząc się do drugiej tabeli radny powiedział ,że jest 
nieczytelna, ponieważ za każdy rok jest sumowany przypis dochodów z planem budżetowym 
tj. z ich założeniami, czyli inaczej powiedział radny, biorąc pod uwagę końcowy wynik  tabel 
to dochody  są o wiele mniejsze od tego co straż wykonała, co jest znacznie nieczytelne.  
Radny Maciej Lipka zabierając głos powiedziała o założeniach budżetowych i wykonaniach, 
o tym, że optymistycznie  zakładano plany. Zaznaczył również radny w swojej wypowiedzi o 
tym, że źle społeczeństwo odbiera Straż Gminną  z  foto radarami. Straż gmina została 
utworzona nie tym czynnikiem bezpieczeństwa powiedział radny czy porządku, a raczej 
poprzednia rada kierowała się  czynnikiem dochodowym z foto radarów.  
Kolejno Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska odpowiedziała na pytanie radnego Józefa 
Tracza i między innymi omówiła tabelę dotyczącą należności z tytułu wystawionych 
mandatów przez straż gminną  zaznaczyła, że być może nie było doprecyzowane pytanie w 
interpelacji  i  według swojego uznania, tak przedstawiła .  
Jeżeli chodzi o różnicę między planowanymi dochodami z tytułu wystawionych mandatów, a 
przepisem to plan jest tylko planem powiedziała skarbnik natomiast wystawione mandaty 
niekoniecznie się pokrywają z planem.  
Radny Józef Tracz powiedział ,że należało dodać 2 i 3 pozycję, a plan nie brać pod uwagę. 
Radny Jarosław Kornet zabierając głos powiedział ,że był radnym w poprzedniej kadencji i 
przy powołaniu straży  gminnej nie kierował  się tym, aby straż gminna przynosiła zyski.  
Radny powiedział ,że opinie ludzi odnośnie foto radarów były różne, bo na tych odcinakach 
gdzie zostały ustawione to znacznie  zmniejszyła się prędkość przejeżdżających pojazdów jak 
np. Sowno  i mieszkańcy byli zadowoleni , bo czuli się bardziej bezpiecznie. Obecnie radarów 
nie ma i użytkownicy dróg jeżdżą już szybko. Głównym celem było bezpieczeństwo. 
Radny Maciej Lipka powiedział, że  zgadza się z radnym w zakresie bezpieczeństwa i dodał, 
że uczestnicy ruch drogowego szybko zweryfikowali swoją jazdę i w miejscowości w której 
mieszka radny jeżdżą wolniej.   Obawiam się powiedział radny podobnie jak inni , że  w 
przypadku ewentualnego rozwiązania straży gminnej spotkam się z sytuacją, gdzie poziom 
bezpieczeństwa zostanie obniżony. Radny również zaznaczył ,że przychyla się do tego aby 
została sporządzona kalkulacja dotycząca dalszego funkcjonowania straży. 
Przewodniczący rady powiedział ,że był i jest za tym , aby straż gminna funkcjonowała, bo 
bezpieczeństwo mieszkańców jest najważniejsze. Mamy policję powiedział przewodniczący , 
ale teren gminy jest bardzo duży. Aby uzyskać zgodę na postawienie radaru na odcinku drogi 
wymagało to pewnych decyzji i dokumentów, praktycznie gmina uzyskała tylko zgodę na 
odcinku drogi Sowno. Straż gminna dla wójta jest pewnym narzędziem, którym może 
interweniować. Straż powinna funkcjonować powiedział przewodniczący, a w jakim zakresie 
to należy doprecyzować, to straż już się przyjęła na terenie gminy -dodał przewodniczący i 
poprosił o zabranie głosu przez  Panią Komendant Straży. 
Pani Beata Wilk jako Komendant Straży Gminnej zabierając głos poinformowała jak 
wyglądała procedura odnośnie uzyskania pozwolenia na dokonywanie pomiaru na odcinkach 
dróg i  powiedziała o problemach odnośnie  odcinka na drodze Grabowo i to, że  pod uwagę 
bierze się ilość zdarzeń drogowych tj.  kolizji,  a nie bezpieczeństwo. Zakładało się, że się uda 
uzyskać więcej pozwoleń na pomiary i dlatego plan był założony ciut większy. Środki 
uzyskane z mandatów przeznaczane są na remonty dróg. Pani Komendant powiedziała, że 
odpowiadając na interpelację radnego przygotowała  sprawozdanie z działalności straży 
gminnej i się cieszy, że ktoś się tym  interesuje. Poinformowała czym jeszcze zajmowała się 
straż gminna  jakie interwencje były przeprowadzane i  z kim współpracowali. 
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Radny Józef Tracz odnosząc się do wcześniejszych wypowiedzi na temat straży powiedział, 
że nie powinniśmy oceniać straży gminnej pod kątem mandatów i  wpływów do budżetu 
gminy. Uważam dodał radny, że straż gminna nie miała czasu na inne zadania  i dlatego 
statystyka była nie za bogata. Nieobiektywne jest takie stwierdzenie, że jak  nie ma mandatów 
to niepotrzebna jest straż gminna. Należy  rozważyć dalsze funkcjonowanie straży i ustawić  
pracę  w kierunku ludzi i to  w różnych  godzinach nie tylko do godziny 15 –stej,  to byłoby 
dobrym kursem w dyskusji dalszego istnienia straży gminnej. Uważam powiedział radny, że 
nad tym powinniśmy się pochylić. 
Radny Mariusz Sikorski powiedział ,że Pani Komendant powiedziała, że interpelacja radnego 
przyczyniła się sporządzenia sprawozdania i tutaj radny przypomniał Panu Wójtowi, że 
wspólnie z kolegą radnym Mateuszem Jaroszem prosił bardzo o przygotowanie takiego 
sprawozdania . Przy okazji interpelacji mamy sprawozdanie – dodał radny. 
Wójt Gminy wyjaśnił ,że takie sprawozdanie powinno być składane co roku i jest to 
niedopatrzenie wójta, za co wójt  przeprosił  . 
Radna Agnieszka Lenda  przypomniała, że w roku 2013 kiedy tworzyła się straż gminna , 
było to wszystko  w zalążku, bo się dopiero tworzyło. Dalej radna powiedziała, że nie jest to 
tak, że rada poprzedniej kadencji się tym nie interesowała, spotykając się  na komisjach czy  
sesjach dyskutowano o tym. Wracając do dyskusji  radna Agnieszka Lenda powiedziała, że 
należy znać zadania, które staż  miałaby wykonywać i   to powinny  być zadania wynikające  
z przepisów prawa , odnoszące się do mieszkańców, a nie zadania policji. 
Radna Wiesław Kuśnierz poinformowała ,że policja jest zobowiązana  do składania 
informacji z działania, mają  to w zakresie obowiązków -  współpracę ze społecznością .  
Jestem za tym powiedziała radna, że straże gminne powinny być, a zadania powinny być 
planowane pod kątem takim, aby nie były konkurencją dla  policji , zastąpić to zadaniami 
takimi , które nie należą do policji  i powinny być dokładnie omówione. Dzisiejsze 
nieporozumienie  ze strażą gminą ,wynika z tego ,że jak była tworzona straż w 2013 r. w 
domyśle zawsze był cel, „ bezpieczeństwo” , a chodziło o pieniądze. Straż się naprawdę 
napracowała , bo widać to było w terenie powiedziała radna i to nie jest doceniane jak się 
patrzy na  statystykę , a to wynika z różnicy oczekiwań i różnicy zadań. Straż miałaby swoje 
miejsce powiedziała radna , ale z określonymi zadaniami  jakie miałaby realizować i z tymi z 
którymi miałaby współpracować.  
Komendant Straży Gminnej Beata Wilk  podziękowała za wypowiedź radnej i powiedziała, że 
najważniejszą rzeczą będzie ustalenie polityki działania straży, musi być dwóch strażników, 
zadania straży  to nie zadania policji , wspólne patrole z dzielnicowymi. Straż będzie 
przynosić koszty, a jeżeli Państwo ustalicie ,że mają to być przychody to będą mandaty, aby 
zrealizować plan finansowy. Poinformowała pani Komendant jakie działania były 
prowadzone na terenie gminy i to takie zadania , które dały wyniki  pozytywne jak np. śmieci, 
wałęsające się psy. Jeżeli nas nie będzie to zadania zostaną przepisane odpowiednim 
stanowiskom  merytorycznym w gminie i ich będziecie rozliczać. 
Radny Mariusz Sikorski powiedział ,że od 1 stycznia 2016 roku straż gminna  nie będzie 
miała  możliwości karania  za przewinienia foto radarowe,  wówczas sytuacja się sama 
oczyści , spadnie społeczna  świadomość, że straż ma przynosić dochód . Straż gminna w 
odczuciu społeczeństwa  będzie musiała zajmować się tym  do czego została powołana, a nie 
zarabianiem pieniędzy. 
Radny Jarosław Kornet powiedział ,że łamanie przepisów to kara finansowa. 
Kontynuując dyskusję głos zabrał radny Maciej Lipka i podziękował za dyskusje oraz 
podziękował Pani Komendant Straży Gminnej  za sporządzenie tak obszernego sprawozdania  
ze swojej działalności . Nie chcemy, aby straż gminna była spostrzegana w gminie  jako   
twór foto radarowy. Wiemy ile było interwencji powiedział radny i wymienił czego 
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 dotyczyły. Te działania  na kogoś spadną i będą to pracownicy gminy odpowiedniego 
referatu . Takie sprawozdanie się pojawiło i była możliwość większej rozmowy w jakiej 
formie  działać i czy Gminę na to stać. Radny przedstawił koszty  zawarte w sprawozdaniu za 
rok 2013  i 2014 i dodał, że  źle  było spostrzegane otwarcie  straży w 2013 roku, a teraz i 
zamknięcie w 2015 , to jaki był cel- zapytał radny. Jeśli chcemy utrzymać bezpieczeństwo to 
musimy się zastanowić nad tym , czy nas na to stać i zastanowić się nad współpracą z policją.   
Radna Agnieszka Lenda odnosząc się  do wcześniejszych wypowiedzi powiedziała, że budżet 
gminy jest taki jaki jest, a były potrzebne środki do budżetu gminy. Podkreśliła, że należy 
kierować się zasadnością, gospodarnością podchodząc do tego rozwiązania. Wybierzmy  
najlepsze rozwiązanie powiedziała radna , bo bezpieczeństwo jest najważniejsze. 
Przewodniczący rady powiedział o tym, że bezpieczeństwo na terenie gminy jest 
najważniejsze, że chodziło również o środki do budżetu . Powiedział o zadaniach ważnych do 
wykonania i je tu wymienił. Podsumowując przewodniczący zaznaczył, że trochę  
życzliwości, bo każdy może mieć inne zdania,  ale działać należy razem.    
Radny Józef Tracz odnosząc się do wypowiedzi radnej Agnieszki Lendy  powiedział, że 
należy zbilansować oczekiwania i  koszty, a  wtedy na bazie tego rozmawiać. Każdy ma 
jakieś swoje oczekiwania  powiedział radny, ale to nie  powinno nami kierować są fakty i 
konkretne rzeczy.  
Radna Wiesława Kuśnierz  odnosząc się do bilansowania powiedziała ,że dla nas 
najważniejsze jest bezpieczeństwo  i to się  z reguły zazębia z policją - ja bym od tego odeszła 
powiedziała radna. Natomiast dokonując kontroli w urzędzie powiedziała radna, iż spotkała 
się z takimi stanowiskami, gdzie przepisy regulujące zaopatrują urzędnika  w przepisy karne , 
które pozwoliłby im wyegzekwować określone obowiązki od obywateli, aby nałożyć karę czy 
mandat. Urzędnik nie ma prawa  ukarać, tylko może to zrobić Komendant .Komendant Straży 
współdziałając  wspólnie z merytorycznym pracownikiem w gminie dawałaby możliwość 
załatwienia tematu na miejscu . Łatwiej byłoby merytorycznemu pracownikowi gminy 
wyegzekwować to o co nam wszystkim chodzi i pod tym kątem należy patrzeć dodała radna. 
To co będzie robiła policja do niech wykonuje bo ma swoje zadania, a Strażnik byłby 
niezbędny pracownikowi gminy .  
Radny Jarosław Kornet zabierając głos powiedział ,że mówimy o suchych faktach , cyfrach , 
bilansowaniu się, to nie jest do końca wyjaśnienie całej sprawy jeżeli  chodzi o koszty, straty, 
zyski  w kategorii straży gminnej. Doprowadzenie do tego. aby tych śmieci w określonym 
miejscu nie było gmina ponosi pewne koszty, a spowodowanie tego aby tych śmieci w tym 
miejscu nie było to będzie zysk. 
Powiedział również radny o tym, że padały głosy o zestawienia, tabelki . 
Radny Józef Tracz powiedział, że daleki jest od tego, aby  oceniać straż gminną pod 
względem zysków , bo tak jak Policja czy inne służby mundurowe Straż Gminna nie jest 
firmą  dochodową . Mi chodziło o to, wyjaśnił radny, że mamy jakiś problem, który powinien 
być załatwiony, i jeżeli straż gminna  w tym pomoże i jest tu zasadność wielka, aby ona była.  
Radny Maciej Lipka powiedział ,że Pani Komendant zaproponuje projekt programu  
funkcjonowanie  straży gminnej z kosztami .    
Ad.17 i 18 
Radny Mariusz Sikorski zgłosił sprawy o które prosili go mieszkańcy Grzędzic, a 
mianowicie:  
- jest prośba w sprawie drogi  z  Lipnika w kierunku Grzędzic, a konkretnie na krzyżówce 
przy zjeździe ze Stargardu w kierunku Grzędzic powstały ogromne wyry na obrzeżach asfaltu  
i tutaj radny poprosił o pilne  zajęcie się tym tematem i powiedział o zdarzeniu które miało 
tam miejsce, a mianowicie mieszkanka Grzędzic, która jechała rowerem ,  a skręcał za nią 
samochód i spadała z tego roweru, wpadając w dziurę , 
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- druga spraw dotyczyła  tego samego miejsca tj. w Lipniku  przy przystanku przy 
wodociągach jest przejście dla pieszych i do tego przejścia doprowadzony jest kawałek 
chodnika , a prośba jest o wystąpienie do powiatu , aby przedłużyć chodnik  do zakrętu , bo 
tam wydeptana jest ścieżka, która idzie przy samej drodze  i jest niebezpieczna dla osób, które 
korzystają z tej ścieżki  wysiadając z autobusu i idących w kierunku Grzędzic,  
- kolejna sprawa to prośba radnego Rady Miasta Pana Marcina Przepióry  do Wójta Gminy o 
możliwość wystąpienia do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad z inicjatywą , 
czy byłaby taka możliwość aby na feralnym zakręcie przed Krąpielem byłaby możliwość 
zastosowania takiego rozwiązania jak na obwodnicy Zieleniowo,  zastosowanie barier 
linowych,  bo zdarzają się tam wypadki samochody z dwóch przeciwległych pasów wpadają 
na siebie. Radny dodał, iż po zastosowaniu  tych lin nie było wypadków śmiertelnych. Prośba 
jest taka, aby Pan Wójt wystąpił z takim pismem do Dyrekcji Dróg, czy byłaby możliwość 
zastosowania takiego rozwiązania . 
Wójt Gminy – odpowiedział ,że na tym łuku przed Krąpielem jest inna szerokość jezdni niż w 
Kobylance i nie widzi możliwości zastosowania tych lin. Wystąpię   z pismem  powiedział 
wójt z prośbą o rozwiązanie problemu. 
Radny Mariusz Sikorski dodał ,że był to przykład rozwiązania tego problemu , ale mogą być 
inne rozwiązania. 
Komendant Straży Pani Beata Wilk powiedziała o powstaniu programu gdzie zwiększono 
działa policji i podjęto działania, aby w tym miejscu  powstał  tzw. „ Czarny Punkt „i są 
wskazania postawienia masztu  
Przewodniczący rady przypomniał, że o tym fatalnym zakręcie rozmawialiśmy  wtedy gdy 
była policja  na sesji, wypadki w tym miejscu zdarzają się po deszczu, być może jest w tym 
miejscu zła nawierzchnia . Postawione są  ograniczenia , pasy poprzeczne. 
Radny Józef Tracz powiedział o innym rozwiązaniu tj. zastosowanie   wysepek najazdowych , 
które spowolniłby ruch jeżeli byłaby taka możliwość. 
Radna Wiesława Kuśnierz zapytała o autobus do Warchlinka. 
Wójt Gminy odpowiedział ,że MZK nie ma takiej woli i takiej możliwości, aby była stała 
linia  i dlatego  są prowadzone rozmowy z innymi przewoźnikami. 
Następnie wójt poinformował , iż otrzymał ksero uchwały o wystąpieniu ze Związku Gmin 
Dolnej Odry  miasta Chojny z dniem 01.01.2017 r. 
Ad.19 
Przewodniczący Rady Gminy podał termin zwołania następnej sesji wraz z terminami 
posiedzeń komisji, a mianowicie : 
- XII sesja Rady Gminy Stargard Szczeciński dnia 27 listopada 2015 r.  
- komisja gospodarki mienia komunalnego i budżetu dnia 23 listopada 2015 r. 
- komisja socjalno-porządkowa i oświaty dnia 24 listopada 2015 r. 
- komisja rewizyjna dnia 25 listopada 2015 r.  
 Ad.20 
Wobec wyczerpania porządku obrad sesji  Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal 
podziękował wszystkim za udział i o godz. 1250 zamknął  obrady XI sesji Rady Gminy 
Stargard Szczeciński.  
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